
 
 
 

                                    
 
Zápis ze společného jednání vedení LB  MINERALS  s.r.o.  

a Koordinačního odborového orgánu OS Stavba ČR    
LB   MINERALS  ze dne  13. 9. 2023 

 
 
 

 
Přítomni: pp.  Tomášek Pavel, Louda Pavel, Hauzner Libor, Eret Josef, Lacko Peter,  
                        Hnilička Karel, Rauner Pavel 
 
 
Hosté:         Ing. Pavel Bárta - jednatel LB MINERALS, s.r.o. 
                   Mgr. Jan Komiš  - jednatel LB MINERALS, s.r.o. 
 
Omluven:  
                   Ing. Martin Žákovec - technický ředitel LB MINERALS, s.r.o. 
 
     Program jednání: 
 
1     Zahájení    
2     Volba zapisovatele a ověřovatele zápisu z jednání 
3     Kontrola úkolů uložených na posledním jednání KOO LBM 
4     Projednání připomínek a námětů z jednotlivých VZO (členů KOO) 
5     Informační blok vedení LB MINERALS, s.r.o. - v 11,00 hodin  
       -  hodnocení situace společnosti LBM od minulého společného jednání  
          duben 2023 
       - výsledky hospodaření společnosti LBM za uplynulé období 2023  
       - příprava plánu hospodaření společnosti LBM na rok 2024 
       - hodnocení plnění Kolektivní smlouvy na rok 2023        
       - příprava kolektivního vyjednávání KS na rok 2024 
6     Různé 
7     Závěr 
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Ad 1. Jednání zahájil a řídil pan Hauzner. 
          Přítomní zástupci KOO LBM schválili navržený program. 
                                                                            Hlasování pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 
 

Ad 2.  Zapisovatelem byl zvolen pan Eret J. 
          Ověřovatelem zápisu byl zvolen pan Tomášek P. 
                                                                            Hlasování pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Ad 3.  Kontrola úkolů uložených na jednání 27. 4.  2023. 
 
- byly provedeny změny na základě schválení nových dokumentů KOO LBM a 
proběhlých voleb předsedy a místopředsedy KOO LB MINERALS. 
                                                                                                         Úkoly byly splněny. 
 
Ad 4.    
Předseda KOO LBM přítomné informoval: 
 

-  o mzdovém vývoji v naší společnosti za 1 – 6/2023 
 

- o přípravě kolektivního vyjednávání Kolektivní smlouvy na rok 2024. V průběhu 
projednávání tohoto bodu byl přítomným předložen návrh na znění nové kolektivní 
smlouvy a na postup vyjednávání Kolektivní smlouvy na rok 2024.   
                                                                            Hlasování pro: 6, proti: 0, zdržel se: 1 
 

- KOO uložil předsedovi KOO, aby o schváleném návrhu a případném postupu při 
vyjednávání KS na rok 2024 informoval jednatele naší společnosti a předsedu KOO 
LB pana Kříže před jednáním KOO LB, které se bude konat 25. 9. 2023 v Horní 
Bříze. 
 

- pan Hnilička přítomné informoval o přípravě sjezdu OS Stavba ČR, který se bude 
konat v únoru příštího roku. Přítomné seznámil s přípravou regionální konference 
našeho odborového svazu, která se bude konat v říjnu letošního roku. Na této 
konferenci bude probíhat volba delegátů a zástupců do orgánů OS Stavba ČR. 
Požádal přítomné, aby zajistili účast na regionální konferenci za své základní 
organizace. 
                                                                                             KOO LBM bere na vědomí 
 

- pan Eret informoval přítomné o probíhajících odstávkách a o pravděpodobném 
vývoji odstávek i v posledním čtvrtletí letošního roku ve VJ Plzeňsko z důvodu 
velkého snížení odbytu vyráběných komodit - především kaolinů. 
                                                                                             KOO LBM bere na vědomí 
 

Ad 5. 
Vystoupení hostů. 
Jednatel naší společnosti Ing. Bárta přítomné informoval: složitá hospodářská 
situace není jen v České republice, ale i v mnoha státech v Evropě. Naší společnosti 
se nedaří plnit zadané úkoly. Nejsložitější situace v naší společnosti je ve VJ 
Plzeňsko a největší poklesy proti plánovaným úkolům jsou u komodit kaolinů. 
Problémy ve výrobní jednotce, která přináší největší zisky, pocítí celá naše 
společnost. Poklesy v ostatních výrobních jednotkách nejsou tak razantní a výsledky 
hospodaření se pohybují okolo plánu a některé mírně přeplňují. Velké poklesy jsou 
ve VJ Plzeňsko (kaolin) a menší poklesy ve VJ Chebsko (jíly). Naše společnost má 
uzavřené hospodaření za období leden až srpen letošního roku. Výsledky 
hospodaření splnily podmínku pro přiznání mimořádné odměny, která bude 
zaměstnancům vyplacena 10. 10. 2023. Ing. Bárta přítomné informovat, že i ve 
společnosti LASSELSBERGER, se kterou máme společnou kolektivní smlouvu,  
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výsledky hospodaření splnily podmínky, a i jejich zaměstnancům bude vyplacena 
mimořádná odměna v plné výši. Plnění hospodářského výsledku se ve druhém 
pololetí letošního roku začalo rychleji zhoršovat a podle našich odběratelů budeme 
mít problémy i v dalším období letošního roku. Vedení naší společnosti připravuje 
výhled na poslední čtvrtletí letošního roku. Naši odběratelé před nastávající zimou 
budou ještě více utlumovat výrobu a připravují odstávky svého výrobního zařízení a 
budou snižovat odběry našich surovin. Naše společnost i v posledním čtvrtletí 
letošního roku bude muset přistoupit především ve VJ Plzeňsko k odstávkám 
výrobního zařízení a omezit výrobu. Nejsložitějším měsícem bude prosinec. Ve 
druhém pololetí se lépe vyvíjí kurz eura, koruna oslabuje, a tak výhodnější kurz nám 
může nepatrně pomoct při plnění hospodářského výsledku. Vedení naší společnosti 
začalo připravovat plán na rok 2024 na základě požadavků našich odběratelů. Po 
sestavení plánu bude jasné, jaká případná opatření bude nutné přijmout, aby se 
naše společnost se situací vyrovnala. Naše společnost je velmi úzce provázána se 
společností LASSELSBERGER, a tak i odbytové problémy a snížení výroby obkladů 
a dlažeb se projeví v menším odběru našich surovin, které využívají pro výrobu. 
V závěru vystoupení Ing. Bárta s přítomnými zástupci zaměstnanců projednal 
zavedení režimu částečné nezaměstnanosti, kdy na straně zaměstnavatele vzniká 
překážka v práci z důvodu dočasného omezení odbytu našich výrobků. V některých 
případech dojde ke zkrácení týdenní pracovní doby, které bude pravděpodobně 
využit v některých našich výrobních jednotkách i v posledním čtvrtletí letošního roku. 
 
Jednatel naší společnosti Mgr. Jan Komiš navázal na vystoupené Ing. Bárty, naší 
společnosti se nepodařilo za období leden až srpen letošního roku splnit plán v řádu 
desetitisíců milionů korun. Nesplnění je především u komodit kaolinů ve VJ Plzeňsko. 
V současné době probíhají jednání s našimi odběrateli, kdy se upřesňuje množství 
komodit kaolinů, které budou od nás odebírat v posledním čtvrtletí letošního roku. 
Převážně se jedná o snížení objemu našich dodávek, protože mají naplněné sklady 
a i oni budou v posledním čtvrtletí odstavovat výrobní zařízení a budou provádět 
opravy. U komodit kaolinů je nesplnění plánu v řádech desetitisíců tun. U našich 
odběratelů probíhají rekonstrukce van na výrobu skelných vláken, ale termín znovu 
zahájení výroby zatím není znám (nemají odbyt svých výrobků, a tak vyčkávají  
s opětovným zahájením výroby). U surového kaolinu došlo ke snížení z důvodu 
úpravy technologie při výrobě obkladů v Rakovníku.  Odběratelé u komodit jílů, kteří 
k nám přešli po vypuknutí války na Ukrajině a v roce 2022 odebírali od naší 
společnosti, se v letošním roce částečně vrátili zpět k dodávkám z Ukrajiny. Tito 
zákazníci, kterým jsme pomohli ve složité situaci a dodávali jsme jim suroviny pro 
jejich výrobu, nás mají jako druhé dodavatele a někteří odebírají dál část surovin od 
nás a částečně z Ukrajiny. Mají obavy z opětovného výpadku dodávek z Ukrajiny. Za 
období leden až srpen došlo v celé naší společnosti ve všech odvětvích výroby 
k celkovému propadu oproti plánu 500 000 tun technických jednotek. Zásluhou 
navýšení cen námi prodávaných komodit, při výrazném propadu prodaných surovin, 
tržby nezaznamenaly tak výrazný propad. Závěrem Mgr. Komiš konstatoval, že za 
období leden až květen propad jen mírný. Za období květen až srpen byl propad 
vyšší a naši odběratelé naplnili sklady, neměli odbyt. Nejsložitější bude období srpen 
až prosinec (především měsíc prosinec). Ohledně výhledu na rok 2024 – velmi 
složité bude první pololetí a sestavení plánu bude komplikované, zatím naši 
odběratelé nemají jasno, jaké množství surovin budou od naší společnosti v příštím 
roce požadovat. 
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Ad 6. 
Různé   
V rámci diskuse přítomní zástupci vedení odpovídali na dotazy: 
 
- dopady vládního konsolidačního balíčku, (kterým chce vláda ČR snížit zadlužování 
státu a ozdravit veřejné finance), na naše zaměstnance a na naši společnost – bude 
potřeba počkat na schválenou variantu a potom provedeme úpravy v dotčených 
oblastech.  
 
- získávání nových zaměstnanců do naší společnosti – v našem regionu je málo 
uchazečů o pracovní místa – obsazování uvolněných pracovních pozic je velmi 
dlouhé a obtížné.  
 
- problém s odbytem ve společnosti LASSELSBEGER (Keramika) přetrvává a 
odstávky budou pokračovat (o rozsahu odstávek se jedná). Situace bude mít vliv na 
provoz v Chlumčanech a ve Skalné. V současné době se zpracovává výhled na 
poslední čtvrtletí letošního roku. 
 
- dopady na naše zaměstnance v případě, že se nepodaří plán na rok 2024 sestavit 
podle ekonomických ukazatelů - vedení naší společnosti bude hledat všechna možná 
řešení, ale je potřeba si připustit i poslední, krajní variantu a tou je snížení 
zaměstnanců. Při diskusi o možném snížení zaměstnanců bylo připomenuto, že 
v dnešní velmi složité situaci na pracovním trhu by bylo snížení zaměstnanců 
nevratné a nebude možné v případě požadovaného zvýšení odbytu opětovně 
zaměstnance znovu přijmout. Velké problémy už jsou dnes se sháněním 
zaměstnanců, které potřebujeme v dnešní době pro výrobu, a především pro údržbu. 
 
- snížení energetické náročnosti naší výroby – hledají se způsoby a probíhají jednání 
o možnostech využít technologii s nižší spotřebou energie (sušení kaolinu). Jedná se 
o případných zkouškách, které by ukázaly, je-li možné technologii využít i na náš 
kaolin.   
                                         
 

Ad 7. 
Na závěr jednání předseda  KOO LBM poděkoval všem přítomným za účast, 
poskytnuté informace a za konstruktivní jednání. Další jednání proběhne podle plánu 
práce, a nebo podle vývoje hospodářské situace v naší společnosti. 
 
 
 
 
 
 
V Horní Bříze    13. 9. 2023                                                        Zapsal: Eret J.     
                                                                                                     Ověřil: Tomášek P.                                                                                                           
                                                                                                        Rozesláno: 26. 9. 2023. 
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